
P R O T O K Ó Ł    Nr  XXI/2012
z  Sesji Rady Gminy Szczytniki  odbytej w dniu 15 czerwca  2012 r.

w sali posiedzeń Urzędu Gminy

W sesji udział wzięło 15 radnych według załączonej listy obecności, Wójt Pan  Marek 
Albrecht, Zastępca Wójta Pan Dariusz Wawrzyniak, Skarbnik Gminy Pani Małgorzata Bloch.
Porządek obrad:
1. Otwarcie sesji.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.
4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Statutu Związku Komunalnego Gmin „Czyste Miasto, 
Czysta Gmina”.
5. Informacja o pracy Wójta w okresie międzysesyjnym.
6. Informacja przewodniczących Komisji Rady o pracach komisji w okresie międzysesyjnym.
7. Zapoznanie z korespondencją do Rady Gminy.
8. Interpelacje.
9. Podjecie uchwał w sprawie zatwierdzenia rocznych sprawozdań finansowych Gminnego 
Ośrodka Kultury, Gminnej biblioteki Publicznej i SPZOZ za 2011 r.
10.Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia  rocznego sprawozdania finansowego Gminy 
Szczytniki za 2011 r.
11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi.
12. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian budżetowych.
13. Podjęcie uchwały w sprawie  Wieloletniej Prognozy Finansowej.
14. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  z  Narodowego  Funduszy  Ochrony 
Środowiska na termomodernizacje obiektów gminnych.
15. Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  przyjęcia  „Programu  opieki  nad 
zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania  bezdomności  zwierząt  na  terenie  Gminy 
Szczytniki w 2012 r.”.
16. Omówienie sprawy budowy chodników przy drogach powiatowych.
17. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż   nieruchomości  położonej 
w Lipce (obręb geodezyjny Kościany) – sprzedaż drogi Panu K. Suszkiewiczowi.
18. Odpowiedzi na interpelacje.
19. Zapytania, wolne wnioski.
20. Zakończenie sesji.

Punkt 1 – Otwarcie sesji.
Otwarcia  Sesji  o  godz.  9.00  dokonał  Przewodniczący  Rady  Gminy  Szczytniki  Pan 

Andrzej Kupaj   i stwierdził, że na ustawowy ogólny stan 15 radnych w sesji udział bierze  15,  
zapewniając  tym  samym  quorum  wymagane  dla  prawomocności  obradowania  oraz 
podejmowanych uchwał.

Przewodniczący Rady poinformował, że na sesję przybył Starosta Kaliski Pan Krzysztof 
Nosal, powitał gościa i udzielił mu głosu.

− Starosta Kaliski Pan Krzysztof Nosal – podziękował za zaproszenie na sesje, przeprosił 
za  zmianę  porządku  obrad,  poinformował,  że  celem  jego  przybycia  jest  sprawa 
przebudowy drogi Iwanowice – Zajączki w gm. Godziesze.  Inwestycja jest możliwa 
dzięki  porozumieniu  władz  samorządowych  Gminy  Szczytniki  i  władz  Powiatu 
Kaliskiego.  Zaproponował oddanie drogi powiatowej w użyczenie gminie, ponieważ 
tylko w ten sposób można pozyskać pieniądze z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych. 
Dofinansowanie z tego źródła jest przyznawane wyłącznie gminom ,można  otrzymać 
nawet  500  000  zł  na  ten  cel,  zadeklarował  dofinansowanie  ze  strony  samorządu 
powiatowego w wysokości 400 000 zł przy 100 000 udziale Gminy Szczytniki.   Za 
zgromadzone na ten cel pieniądze uda  się udrożnić przejazd, czyli wytyczyć przebieg 
drogi, wykorytować i utwardzić nawierzchnie tłuczniem, a także położyć asfalt – ale na 
jakim odcinku drogi to jeszcze nie wiadomo, wszystko zależy od przetargu, zwrócił się 
do  radnych  Rady  Gminy  Szczytniki  o  zgłaszanie  uwag  i  propozycji  w  powyższej 



sprawie.

− radna   Pani  Alicja  Skrzybalska  –  zapytała,  dlaczego  do  zawarcia  porozumienia  nie 
przystąpiła Gmina Godziesze,

− Starosta  Kaliski  Pan  Krzysztof  Nosal  –  poinformował,  że  Powiat  Kaliski  zawrze 
porozumienie z Gminą Godziesze w sprawie odcinka  wyżej omawianej drogi, który 
przebiega przez teren Gminy Godziesze tj. od granicy gminy do m. Zajączki Bankowe,

− radny Pan Grzegorz Ostrowski – poinformował, że z dnia na dzień pogarsza się stan 
drogi powiatowej Krowica Zawodnia – Staw i nie można odkładać na później sprawy 
jej naprawy, zapytał jakie są plany odnośnie naprawy tej drogi powiatowej,

− Starosta Kaliski Pan Krzysztof Nosal – poinformował, że na jednej z najbliższych sesji 
Rady  Powiatu  Kaliskiego  zostaną  podjęte  uchwały  w  sprawie  inwestycji,  mimo 
podwojenia budżetu powiatu,  samorząd powiatowy cały czas znajduje się w trudnej 
sytuacji finansowej,

Wobec braku dalszych uwag o godz. 9.55 Przewodniczący Rady zarządził przerwę. 

Po przerwie o godz. 10.00 obrady wznowił  Przewodniczący Rady Pan Andrzej Kupaj.

Punkt 2 - Ustalenie porządku obrad.
Przewodniczący Rady zaproponował wprowadzenie  zmiany do porządku obrad – p. 11 

- Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Statutu Związku Komunalnego Gmin „Czyste Miasto, 
Czysta  Gmina.  Rozpatrzyć  po  p.  3,  pozostałe  oznaczyć  kolejno.  Poinformował,  że  dzisiaj 
odbywa  się  Zgromadzenie  Związku  Komunalnego  Gmin  „Czyste  Miasto,  Czysta  Gmina” 
i zachodzi potrzeba rozpatrzenia w/w sprawy w pierwszej kolejności.  Zwrócił się o zgłaszanie 
innych uwag w sprawie porządku obrad. Wobec braku uwag Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie  projekt  porządku  obrad  ze   zgłoszoną  zmianą.  W  głosowaniu  jawnym  Rada 
jednogłośnie przyjęła  porządek obrad.  Przewodniczący Rady poinformował,  że sesja będzie 
przebiegać wg porządku obrad w brzmieniu jak wyżej. 
Punkt 3-Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

Przewodniczący  Rady  zwrócił  się  o  zgłaszanie  uwag  i  propozycji  odnośnie 
przedłożonego  w materiałach na sesję projektu protokołu z ostatniej sesji.

Wobec braku  uwag w sprawie protokołu Przewodniczący Rady zarządził głosowanie 
w sprawie  przyjęcia protokołu

 Rada  Gminy w głosowaniu jawnym jednogłośnie (głosowało 15 radnych) dokonała 
przyjęcia protokółu z ostatniej sesji.
Punkt   4  -  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Statutu  Związku  Komunalnego  Gmin  
„Czyste Miasto, Czysta Gmina”. 

Wójt  Pan  Marek  omówił  projekt  uchwały  w  powyższej  sprawie.  Zwrócił  się 
o zgłaszanie uwag i propozycji.

Wobec braku   uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt przedmiotowej 
uchwały, w wyniku którego Rada jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXI/111/ 2012 (głosowało 
15 radnych).
Punkt  5 -  Informacja o pracy Wójta w okresie międzysesyjnym.
          Wójt Pan Marek Albrecht – poinformował, że   w okresie międzysesyjnym  opracował  
projekty uchwał w sprawie zmian budżetowych realizował zadania bieżące
− zostały  zakończone  prace  związane  z  rekultywacją  wysypiska  śmieci,  odbiór 
zrekultywowanego składowiska  nastąpił  w obecności  przedstawicieli  Starostwa w Kaliszu 
i Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Poznaniu,
− wydano  obwieszczenie  o  przystąpieniu  do  sporządzenia  zmian  w  Studium 
uwarunkowań  i  kierunków zagospodarowania  przestrzennego  gminy w związku  z  budowa 
elektrowni wiatrowych,
− w  związku  z  nie  otrzymaniem  dotacji  na  tzw.  „przedszkola  unijne”  do  oddziałów 
przedszkolnych będą przyjmowane dzieci czteroletnie,
− zlecono  firmie  AT  GROUP  wykonanie  dokumentacji  programów  funkcjonalno-
użytkowych oraz przygotowanie wniosków do Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska 



w związku z planowaną budową przydomowych oczyszczalni ścieków,
− w  związku  z  pożarem  domu  mieszkalnego  w  Mroczkach  Wielkich  wielodzietnej 
rodzinie  oddano  w użyczenie  zaadaptowane  na  pomieszczenia  mie3szkalne  pomieszczenia 
remizy OSP w Mroczkach Wielkich,
− złożono 10 wniosków o komunalizację mienia w m. Iwanowice, Radliczyce, Joanka, 
orek, Tymieniec, Krowica Pusta, Cieszyków,
− dokonano zakupu samochodu pożarniczego dla OSP w Iwanowicach,
− przygotowano i ogłoszono przetarg na „Przebudowę nawierzchni dróg gminnych w m. 
Tymieniec oraz Mroczki Wielkie, otwarcie ofert nastąpiło 8.06.br, obecnie trwają prace nad 
oceną ofert,
− rozstrzygnięto  przetarg  na  przebudowę nawierzchni  drogi  gminnej  w m.  Główczyn, 
podpisanie  umowy nastąpi  po  15.06.  br,  wykonawca  firma  SIDROG Błaszki,  cena  oferty 
327 744,69 zł,
− dokonano odbioru dróg w m. Daniel, Kuczewola, Niemiecka Wieś – Joanka,
− przygotowano i ogłoszono przetarg na „Budowę sali gimnastycznej wraz z zapleczem 
w Szczytnikach”, otwarcie ofert 16.06. br.
− przygotowano  i  ogłoszono  przetarg  na  „Rewaloryzację  rynku  w  m.  Iwanowice”, 
otwarcie ofert 22.06.br.
− trwają prace nad przygotowaniem SIWZ na budowę sieci wodociągowej rozdzielczej 
w m.  Marchwacz,  są  wszystkie  niezbędne pozwolenia,  ogłoszenie przetargu może nastąpić 
w przyszłym tygodniu,
− trwają  prace  związane  z  przejęciem od  powiatu  zadania  związanego  z  przebudowa 
nawierzchni  drogi powiatowej  Iwanowice – Zajączki  w związku z otrzymaniem informacji 
o możliwości pozyskania środków na przebudowę nawierzchni od samorządów województwa 
i powiatu,
− jest opracowywany projekt „Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym 
Zasobem Gminy”,
− z  wykorzystaniem  gminnej  koparki  dokonano  czyszczenia  rowów  i  układania 
przepustów w m. Popów, Marcjanów. Radliczyce, Sobiesęki Drugie, Pośrednik, równania dróg 
w  m.  Borek  i  Radliczyce,  usuwano  awarie  wodociągów  w  m.  Popów,  Staw,  Radliczyce, 
Kuczewola, Iwanowice,
− dokonano naprawy dachu na hydroforni w Szczytnikach, w trakcie naprawa instalacji 
elektrycznej i dachu na hydroforni w Stawie,
− podpisano  po  negocjacjach  z  MSW wniosek  o  dofinansowanie  działań  związanych 
z wdrożeniem w gminie samooceny metodą CAF,
− trwają przygotowania do zakupu agregatu prądotwórczego dla Stacji Uzdatniania Wody,

Punkt  6  -  Informacja  przewodniczących  Komisji  Rady  o  pracach  komisji  w  okresie  
międzysesyjnym
        Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Danuta Świątek - poinformowała, że w okresie 
międzysesyjnym   odbyły  się  posiedzenia  Komisji  w  sprawie  opracowania  wniosku 
o absolutorium, 
- Przewodniczący Komisji Rolnictwa Pan Grzegorz Ostrowski – poinformował, że w okresie 
międzysesyjnym  odbyło się jedno  posiedzenie Komisji, omówiono sprawy funkcjonowania 
OSP na terenie Gminy
-  Przewodniczący Komisji  Zdrowia,  Oświaty  … Pan Paweł  Domagała poinformował,   że 
w okresie międzysesyjnym  odbyło się jedno  posiedzenie Komisji, przedmiotem obrad była 
sprawa osób niepełnosprawnych, spotkanie z przedstawicielem Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie,
Punkt 7 -  Zapoznanie z korespondencją do Rady Gminy.

Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym do Rady  wpłynęła 
następująca korespondencja:
− pismo  Wojewody  Wielkopolskiego  zawaiadamiające  o  wszczęciu  postępowania 
odnośnie uchwały w sprawie przyjęcia  „Programu opieki nad zwierzętami” - uchwała zostanie 
poprawiona na dzisiejszej sesji,



− pismo  Ministerstwa  Pracy  i  Polityki  Społecznej  Departamentu  Ubezpieczeń 
Społecznych – odpowiedź na Apel Rady Gminy w sprawie reformy emerytalnej,
− pismo  Pana  Krzysztofa  Suszkiewica  –  w  sprawie  wykupu  drogi  –  sprawa  zostanie 
rozpatrzona w p. 17, 
Punkt  8 -  Interpelacje

− radny Pan  Kazimierz Bączyk – poinformował, że wśród społeczeństwa Gminy krąży 
informacja o możliwości zainstalowania 150 lamp, ale radni są temu przeciwni, zwrócił 
się o opublikowanie w Informatorze Gminnym sprostowania w tej sprawie, zwrócił się 
o rozpoczęcie wykaszania poboczy,

− Wójta Pan Marek Albrecht – poinformował, że w Kuczewoli była modernizacja linii 
energetycznej  i  interweniował  w  sprawie  utrzymania  tzw.  piątej  linki  do  zasilania 
oświetlenia, poinformował, że już trwa koszenie poboczy

− radna  Pani  Alicja  Skrzybalska  –  poinformowała,  że  dzieci  dojeżdżające  z  Mroczek 
Wielkich do Stawu spóźniają się, zwróciła się o wystąpienie o zmianę rozkładu jazdy 
autobusu, przyspieszające jego wyjazd z Mroczek o kilka minut, zapytała, czy budowa 
boiska w Stawie będzie zakończona do dożynek,

− Z-ca Wójta Pan Dariusz Wawrzyniak – poinformował, że wykonawca tak poprowadzi 
roboty budowlane, że na boisku w Stawie odbędą się dożynki,

− radny Pan Piotr Zimny – zapytał, gdzie będą mogły uczęszczać do przedszkola dzieci 
nie przyjęte do Przedszkola w Iwanowicach,

− Z-ca Wójta Pan Dariusz Wawrzyniak – poinformował, że będą mogły uczęszczać do 
oddziału  przedszkolnego  Szkoły  Podstawowej  w  Iwanowicach  filii  w  Sobiesękach 
Drugich, tam będą przyjmowane nawet 4-ro latki,

− radna  Pani  Jadwiga  Strembicka  –  zgłosiła  problem  oznakowania  i  poprawienia 
widoczności na przejazdach kolejowych w Tymieńcu,

− radny Pan Grzegorz Ostrowski – zwrócił się o spowodowanie usunięcia olszyn przy 
drodze  Staw  –  Tymieniec  w  pobliżu  przejazdu  kolejowego,  drzewa  zasłaniają  tory 
i przejazd, ograniczają widoczność, stwarzając zagrożenie,

Punk  9   -  Podjecie  uchwał  w  sprawie  zatwierdzenia  rocznych  sprawozdań  finansowych   
Gminnego Ośrodka Kultury, Gminnej biblioteki Publicznej i SPZOZ za 2011 r.

Skarbnik Gminy Pani Małgorzata Bloch przedstawiła i omówiła projekty uchwały w 
powyższej sprawie,  zwróciła się o zgłaszanie uwag i propozycji.

 Wobec  braku    uwag  Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekty 
przedmiotowych  uchwały,  w  wyniku  którego  Rada  jednogłośnie  podjęła:   Uchwałę  Nr 
XXI/112/ 2012,  Uchwałę Nr XXI/113/ 2012 oraz Uchwałę Nr XXI/114/ 2012 (głosowało 15 
radnych).
Punk0 10- Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia  rocznego sprawozdania finansowego  
Gminy Szczytniki za 2011 r.

Skarbnik Gminy Pani  Małgorzata  Bloch przedstawiła  projekt  uchwały w powyższej 
sprawie   i zwróciła się o zgłaszanie uwag i propozycji.
− radna Pani Alicja Skrzybalska – członek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Szczytniki – 
poinformowała,  że  Komisja  Rewizyjna  na  posiedzeniach  przygotowujących  wniosek 
o  absolutorium  dla  Wójta  za  2011  r.  dokonała  rozpatrzenia  rocznego  sprawozdania 
finansowego Gminy Szczytniki za 2011 r., Komisja stwierdziła, że był to trudny budżet, który 
został wykonany prawidłowo,

 Wobec braku   dalszych  uwag Przewodniczący Rady poddał  pod głosowanie  projekt 
przedmiotowej uchwały, w wyniku którego Rada jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXI/115/  
2012 (głosowało 15 radnych).
Punkt 11 - Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi.

Przewodniczący Rady Pan Andrzej Kupaj stwierdził, że w materiałach na sesje radni 
otrzymali bardzo obszerne materiały -  sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2011 r. 
wraz  z  informacją  o  stanie  mienia  komunalnego.  Następnie    poinformował,  że   Komisja 
Rewizyjna   na czterech posiedzeniach dokonała oceny oraz analizy    wykonania budżetu za 



2011 r. informacji o stanie mienia komunalnego, informacji o kształtowaniu się wieloletniej 
prognozy  finansowej,  sprawozdania  finansowego  oraz  sprawozdań  z  realizacji  planów 
finansowych  instytucji  kultury  i  Samodzielnego  Publicznego  składu  Opieki  Zdrowotnej 
i sformułowała  wniosek o udzielenie absolutorium dla Wójta za 2011 r.,  Powyższy wniosek 
został przesłany do Regionalnej Izby Obrachunkowej do zaopiniowania. Następnie zapoznał 
Radę  z  Uchwałą  Nr  SO  –  0954/47/2/Ka/2012   Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 26 kwietnia 2012 r. w sprawie opinii o przedłożonym przez 
Wójta  Gminy  Szczytniki  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Gminy  za  2011  r.  wraz 
z informacją o stanie mienia komunalnego Gminy Szczytniki i objasnieniami. Zwrócił się do 
Rady o podjecie dyskusji w sprawie powyższych sprawozdań  z wykonania budżetu gminy za 
2011 r. – otworzył dyskusje nad sprawozdaniem.

Wobec braku  uwag Przewodniczący Rady   zapoznał  Radę z treścią wniosku Komisji 
Rewizyjnej  o  udzielenie  absolutorium.  Poinformował  Radę,  że  w  okresie  międzysesyjnym 
Komisja  Rewizyjna  dokonała  analizy  sprawozdań  z  wykonania  budżetu  gminy za  2011  r. 
Odczytał Uchwałę Nr  1/2012   Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Szczytniki  wniosek Komisji 
o  udzielenie  absolutorium  Wójtowi  za  2011  r.  Powyższy  wniosek  za  pośrednictwem 
Przewodniczącego Rady Gminy  Szczytniki  został przesłany do zaopiniowania do Regionalnej 
Izby Obrachunkowej.  Zespół  orzekający RIO uchwałą.  wyraził  opinię,  iż  wniosek Komisji 
Rewizyjnej  Rady Gminy Szczytniki  w sprawie udzielenia  Wójtowi Gminy absolutorium za 
2011 r. jest  uzasadniony. W imieniu Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Przewodniczący zgłosił 
wniosek  o  udzielenie  Wójtowi  Gminy  absolutorium  za  2011  rok.  Zwrócił  się  do Rady 
o zgłaszanie uwag w powyższej sprawie,

Wobec braku uwag  Przewodniczący Rady zapoznał Radę z treścią  Uchwały Nr  SO 
0955//16/2/Ka/2012   z  dnia   21  maja   2012  r.  Składu  Orzekający  Regionalnej  Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu  w sprawie  opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 
Szczytniki o udzielenie absolutorium dla Wójta Gminy Szczytniki za 2011 r. 

Wobec braku  uwag w powyższej sprawie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 
wniosek  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Gminy  Szczytniki  o  udzielenie  Wójtowi  Gminy 
absolutorium za 2011 r.,  w wyniku, którego w głosowaniu jawnym  Rada Gminy  przyjęła 
wniosek  podejmując  jednogłośnie  Uchwalę  Nr  XXI/116/2012   udzielając  Wójtowi  Gminy 
absolutorium. (głosowało 15 radnych).
- Wójt Pan Marek Albrecht – podziękował za udzielenie absolutorium, za wspólną pracę na 
rzecz wykonania budżet gminy za 2011 rok, stwierdził, że  wyrazy wdzięczności kieruje do p. 
skarbnik,  która  włożyła  najwięcej  wysiłku  w  osiągnięcie  naszego  wspólnego  celu  oraz 
pracownikom Urzędu Gminy jako wykonawcom tego budżetu,
Punkt 12 -   Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian budżetowych.  

Skarbnik Gminy Pani  Małgorzata  Bloch przedstawiła  projekt  uchwały w powyższej 
sprawie   i zwróciła się o zgłaszanie uwag i propozycji.

 Wobec braku   uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt przedmiotowej 
uchwały, w wyniku którego Rada jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXI/117/ 2012 (głosowało 
15 radnych).
Punkt 13 -   Podjęcie uchwały w sprawie  Wieloletniej Prognozy Finansowej.  

Skarbnik  Gminy Pani  Małgorzata  Bloch  przedstawiła  projekt  uchwały w powyższej 
sprawie   i zwróciła się o zgłaszanie uwag i propozycji.

 Wobec braku   uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt przedmiotowej 
uchwały, w wyniku którego Rada jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXI/118/ 2012 (głosowało 
15 radnych).
Punkt  14  -  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  z  Narodowego  Funduszy  
Ochrony Środowiska na termomodernizacje obiektów gminnych.

Skarbnik  Gminy Pani  Małgorzata  Bloch przedstawiła  projekt  uchwały w powyższej 
sprawie i zwróciła się o zgłaszanie uwag i propozycji.

Wobec braku  uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt przedmiotowej 
uchwały, w wyniku którego Rada jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXI/119/2012 (głosowało 
15 radnych).



Punkt  15  -  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  „Programu  opieki  nad  zwierzętami  
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Szczytniki w 2012  
r.”.

Przewodniczący  Rady  Pan  Andrzej  Kupaj  poinformował,  że  w  powyższej  sprawie 
Wojewoda  jako  organ  nadzoru  wszczął  postępowanie,  został  opracowany  projekt  zmiany 
uchwały i zapoznał z jego treścią, zwrócił się do Rady o zgłaszanie uwag i propozycji.

Wobec  braku    uwag  Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt 
przedmiotowej  uchwały,  w  wyniku  którego  Rada  jednogłośnie  podjęła  Uchwałę  Nr 
XXI/120/2012 (głosowało 15 radnych).
Punkt 16 - Omówienie sprawy budowy chodników przy drogach powiatowych.
Przewodniczący Rady zwrócił się do Rady o podjęcie dyskusji w sprawie budowy chodników 
przy drogach powiatowych celem podjęcia ustalenia w sprawie budowy chodnika przy drodze 
powiatowej w 2012 r. na terenie Gminy Szczytniki, zwrócił się o zgłaszanie uwag i propozycji,
− radny  Pan  Grzegorz  Ostrowski  –  stwierdziła,  że  w  Krowicy  Zawodniej  chodnik  jest 
potrzebny i to na długim odcinku ok. 1 km, w dalszej kolejności zaproponował mieć na uwadze 
budowę chodnika w m. Staw w kierunku m. Lipka,
− Wójt  Pan Marek Albrecht  –  poinformował,  że  w ubr.  wnioskował  o  budowę chodnika 
w Krowicy Zawoniej i podtrzymuje go w tym roku, 
− radny Pan Kazimierz Bączyk poinformował, że w innych miejscowościach też jest potrzeba 
budowy chodnika przy drogach powiatowych, zaproponował zwiększenie planu wydatków na 
budowę chodników do 40 tys. zł, będzie można więcej wybudować, zwrócił się o planowanie 
budowy chodników ze środków gminnych,
− radny Pan Paweł Domagała – zwrócił się do Rady o poparcie wniosku budowy chodnika 
w Krowicy Zawodniej,

Wobec  braku  dalszych  uwag  Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  wniosek 
budowy w 2012 r, chodnika przy drodze powiatowej w m. Krowica Zawodnia, za wnioskiem 
głosowało 15 radnych. Rada Gminy Szczytniki jednogłośnie podjęła ustalenie  budowy w 2012 
r, chodnika przy drodze powiatowej w m. Krowica Zawodnia.
Punkt 17 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  nieruchomości  
położonej  w Lipce (obręb geodezyjny Kościany) – sprzedaż drogi Panu K. Suszkiewiczowi.

Przewodniczący Rady Pan Andrzej Kupaj poinformował, że w okresie międzysesyjnym 
wpłynął  kolejny  wniosek  Pana  Krzysztofa  Suszkiewicza  w  sprawie  sprzedaży drogi  w  m. 
Lipka.  Został  opracowany  projekt  uchwały  w  sprawie   wyrażenia  zgody  na  sprzedaż 
nieruchomości położonej  w Lipce (obręb geodezyjny Kościany)  – sprzedaż drogi Panu K. 
Suszkiewiczowi. Sprawa była omawiana na posiedzeniu Komisji Rolnictwa, stwierdził, że jako 
Przewodniczący Rady jest  za  pozytywnym rozpatrzeniem tej  sprawy,  zwrócił  się  do  Rady 
o podjecie dyskusji w tej sprawie, zgłaszanie uwag i propozycji..
− radny  Pan  Bogumił  Jankowski  –  zapytał,  czy  już  kiedyś  Rada  rozpatrywała  sprawę 
sprzedaży drogi,
− radny Pan Piotr Zimny – poinformował,  że ta droga jest  przejezdna na całym odcinku, 
przejechał nią samochodem osobowym od drogi Staw – Tymieniec do drogi Lipka – Kościany, 
czy jest konieczność jej sprzedaży,
− Zastępca Wójta  Pan Dariusz Wawrzyniak – poinformował,  że na udrożnienie tej  drogi 
trzeba ponieś wydatek w wysokości 20-30 tys. zł, (wyrównanie, nawiezienie żwirem),
− Wójt Pan Marek Albrecht – poinformował, że droga od wielu lat nie była użytkowana przez 
mieszkańców Gminy i zarosła drzewami i krzakami, drzewa i krzaki zostały wycięte ale droga 
jest niedrożna, na jej udrożnienie trzeba będzie ponieś wydatki, Pan Szuszkiewicz będzie nadal 
wnioskował o jej zbycie lub utrzymanie w stanie przejezdności, ciągle będzie problem, zwrócił 
się  do  Rady o  podjęcie  uchwały o  przeznaczenie  do  sprzedaży przedmiotowej  drogi  Panu 
Szuszkiewiczowi,,
− radna Pani  Alicja  Skrzybalska  –  zapytała,  co  będzie  zresztą  drogi,  będzie  drogą  ślepą, 
zapytała  co  się  stało,  jakie  są  przesłanki  aby Rada  Gminy zmieniła  już  zajęte  stanowisko 
w  sprawie  tej  drogi,  na  koszt  gminy  wytyczono  tę  drogę,  powycinano  drzewa  i  krzaki 
doprowadzając do jej udrożnienia w taki sposób, że da się przejechać samochodem osobowym, 
poniesiono nakłady ze środków gminnych,



− Wójt Pan Marek Albrecht – stwierdził, że Gminy nie stać na utrzymywanie drogi dla jednej 
osoby,
− radca  prawny  Pani  Maria  Marciniak  –  stwierdziła,  że  to  jest  droga  wewnętrzna,  jej 
właścicielem jest Gmina, była zarośnięta drzewami i krzakami, likwidacja drogi wewnętrznej 
należy do kompetencji Wójta, Rada Gminy podejmuje uchwałę o przeznaczeniu do sprzedaży, 
jest uzasadnione ekonomicznie sprzedanie drogi Panu Suszkiewiczowi,
− radna  Pani  Alicja  Skrzybalska  –  zapytała  jaka  jest  różnica  między  drogą  wewnętrzną 
a  drogą  gminną,  ta  droga  łączy drogę  Staw –  Tymieniec  z  drogą  Lipka  –  Kościany,  jest 
rodzajem  obwodnicy  Stawu,  w  podobnym  stanie  jest  droga  dojazdowa  do  pól  ul.  Polna 
w Stawie, wiele dróg dojazdowych do pól  jest w gorszym stanie,
− radny Pan Kazimierz  Bączyk – zapytał,  co będzie gdy Pan Suszkiewicz będzie chciał 
dokonać  przeklasyfikowania  nabytej  drogi  na  grunty  rolne,  kto  poniesie  koszty 
przeklasyfikowania,
Wobec braku dalszych uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt przedmiotowej 
uchwały, głosowało 15 radnych, za – 8, przeciw – 3, wstrzymało się 4. W głosowaniu jawnym 
większością głosów Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XXI/121/2012
Punkt 18 - Odpowiedzi na interpelacje.
Udzielono w p. interpelacje.
Punkt  19- Zapytania, wolne wnioski.
-  radny Pan Krzysztof Zawadzki  – stwierdził,  że  w innych gminach promuje się sołtysów, 
w naszej Gminie jest kilku sołtysów z bardzo długim stażem, zaproponował podjecie działań 
zmiarzających do nagrodzenia, wyróżnienia ich,
− radny Pan Piotr Szczepaniak – poparł wniosek Pana Zawadzkiego,
− radny  Pan  Piotr  Zimny  –  zapytał,  na  jakim  etapie  jest  postępowanie  w  sprawie 
komunalizacji gruntów, rozwiązania sprawy wspólnoty gruntowej w Iwanowicach,
− radny  Pan  Grzegorz  Ostrowski  –  stwierdził,  że  nadal  jest  problem  ze 
skomunalizowaniem stawku w Kościanach, nic nie można z tym zrobić, ale dalej nie powinno 
się tego zostawić,
− radca prawny Pami Marciniak Maria – stwierdziła, że współnota gruntowa może działać 
w formie spółki, w Iwanowicach jest problem z ustaleniem członków wspólnoty,
− Wójt  Pan  Marek  Albrecht    poinformował  radnych,  że  w  m.  Mroczki  Wielkie  dla 
pogorzelców zostały zaadaptowane na pomieszczenia mieszkalne pomieszczenia remizy OSP, 
oraz, że ojciec rodziny pogorzelców jako bezrobotny zostanie zatrudniony z programu „50+” 
na roboty publiczne,
Punkt 20– Zakończenie sesji.

W  związku  z  omówieniem  wszystkich  punktów  porządku  obrad,  o  godz.11.50 
Przewodniczący Rady zamknął obrady. 

Protokołował: 
Mirosław Kowalski


